
 

 

 

各位： 

 

自 2006 年初開始,蜆壳電器集團（“集團＂）向天水圍順德聯誼總會翁祐中學

（“翁祐中學＂）捐贈了一台由集團全資附屬公司 — 蜆壳星盈科技(深圳)有限公

司所設計的超級電腦連同伺服器及資助購置最先進的 3D 數碼動畫軟件， 創立了立

體電腦動畫課程。集團之後再次資助翁祐中學成立電腦動畫中心，並捐贈超級電腦

系統和電腦設備。 由 2008 年起，更資助老師及學生們於暑假期間到廣州認証教學

中心優一動畫進修專業動畫課程,考取了國際認證 Maya 立體電腦動畫工程師一級証

書，捐贈總值超過 HK$450 萬元。  翁祐中學是香港首創「校本立體電腦動畫課

程」納入常規課程內之學校，更可能是全世界第一間學校推行初中校本動畫課程。  

這幾年間，翁祐中學參加校外有關比賽, 不論海外或本港的都屢獲殊榮， 得到高

度評價， 例如：分別在 2006 年及 2008 年擊敗其他中學及香港八間大學，贏得每

年一度所舉辦的國際性電腦科技比賽微軟創意潛能杯香港區冠軍； 上年度參加由

澳洲 Monash University 每年一度舉辦的 IT Challenge 2008 的資訊科技大賽

3DMaya/Max 動畫國際組別贏得了冠軍，今年再下一城，眾望所歸在 IT Challenge 

2009 資訊科技大賽中橫掃了 3DMaya/Max 動畫國際組別的冠、亞、季軍及特設的殿

軍兩個，亦在國際短片組別獲取了冠軍，更贏得全場大獎「年度學生大獎」，共奪

得 7 個大獎，為港增光。 謹附上翁祐中學獲獎報導，祈與各位分享。 

 

詳情亦可瀏覽翁祐中學之網頁：http://www.stfa-yyc.edu.hk。 

欲了解更多有關 Monash University IT Challenge 和觀看今年獲獎學校名單，請

登入： 

http://www.infotech.monash.edu.au/promotion/competitions/it-

challenge/results-2009.html 

觀看今年獲獎作品，請登入： 

http://www.youtube.com/view_play_list?p=8EC30AC3A5EE5819 

 

翁國基 

集團董事長兼行政總裁 

2009.11.17 



 

 

 
Ladies and gentlemen, 
 
At the beginning of 2006, Shell Electric Mfg (Holdings) Co. Ltd ("SMC") donated a High 
Performance Computing system ("HPC") and funding to Shun Tak Fraternal Association 
Yung Yau College ("Yung Yau College").  The HPC blade servers were designed by 
SMC's Shenzhen subsidiary, Galactic Computing (Shenzhen) Ltd.  Along with advanced 
3D animation and rendering software from Autodesk, Yung Yau College started to offer 
computer aided design and animation courses.  SMC subsequently donated additional 
HPC hardware and staff time to help Yung Yau College establish its Computer Animation 
Center. 
 
Since 2008, SMC has been supporting faculty and student trips to Guangzhou, China 
over the summer holidays to receive additional training and certification from Autodesk 
authorized trainers in Maya. SMC's generous contribution exceeded HK$4.5 million! 
 
Yung Yau College is the first high school in Hong Kong to incorporate computer aided 
design and animation courses into its regular curriculum.  As a result, over the past few 
years, students from Yung Yau College  have received numerous accolades, in local and 
overseas animation related competitions. 
 
In 2006 and 2008, Yung Yau College won the Microsoft Imagine Cup Hong Kong District 
Championship, against student teams from the high schools and the 8 major universities 
in Hong Kong. Also in 2008, Yung Yau College won 1st place among for International 
Entries in the 2008 Monash University I.T. Challenge. The I.T. Challenge is a multiple 
category competition that offer Australian and overseas high school students a chance to 
showcase their talents from Game Development, Web Design, Digital Imaging, Flash, 
etc. Most recently, Yung Yau College fielded 6 animated short films and won a total of 7 
prizes at the 2009 Monash University I.T. Challenge. 
 
Yung Yau College won 1st place in the Film (International Entry) category; 1st, 2nd, 3rd, 
and two 4th places in the 3D Maya/Max (International Entry) category; as well as the I.T. 
Students of the Year prize. 
 
For further information about Yung Yau College, please visit: 
http://www.stfa-yyc.edu.hk/ 
 
For more information on the Monash University I.T. Challenge and to see a complete list 
of this year's winning schools, please visit: 
http://www.infotech.monash.edu.au/promotion/competitions/it-challenge/results-
2009.html 
 
And to view the prize winning animated short films, please visit: 
http://www.youtube.com/view_play_list?p=8EC30AC3A5EE5819 
 
Mr. Billy Yung Kwok Kee 
Group Chairman & Chief Executive 
2009.11.17 








